
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 12/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 307/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Απόρριψη εν μέρει αιτήματος εταιρείας 
ΠΑΤΕΝΤΑ Α.Ε. για αύξηση διαστάσεων 
και ανακατασκευή αναπηρικών περιπτέρων 
του Δήμου. 

 
       Σήμερα 10 Ιουλίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 6-7-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Κ. Κόλβατζης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Γ. Ουρσουζίδης  
3. Δ. Ταχματζίδης Ν. Χαμαλής  
4. Μ. Γαβρίδης Β. Γιαννουλάκης  
5. Κ. Πουλασουχίδης Σ.  Παναγιωτίδης  
6. K. Aσλάνογλου Ε. Σοφιανίδης  
7. Α. Δελαβερίδης Ι. Ακριβόπουλος Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Δ.  Πέτκος Γ. Μανακούλης Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης Π. Αγαθαγγελίδης -------- 

10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Λ. Τάκης    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά τη συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 301/2000 
14. Π. Πιτούλιας απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης. 
15. Α. Κεσίδης 2) Κατά    τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ. 307/2000  απόφασης 
16. M. Σουμελίδης αποχώρησε ο κ. Π. Πιτούλιας.  
17. Α. Ταραλάς 3) Κατά   τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ. 312/2000  απόφασης 
18. Χ.  Σκουμπόπουλος αποχώρησε η κα Ε. Λευκοπούλου. 
19. Χ. Γεωργιάδης 4) Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ. 318/2000  απόφασης 
20. Λ. Τσαβδαρίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Λελεκάκης, Μ. Σουμελίδης. 
21. Θ.  Σιδηρόπουλος 5) Κατά  τη  συζήτηση    της υπ’ αριθ. 326/2000  απόφασης  
22. Ε. Λευκοπούλου αποχώρησε η κα Μ. Τσαμήτρου - Καραχατζή. 
23. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
24. Ε. Κουκουρδής  

 



 Στη συνέχεια το συμβούλιο αφού δέχθηκε το 20ο θέμα να προταχθεί του 5ου 
θέματος της ημερήσιας διάταξης ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα έθεσε υπόψη του 
συμβουλίου το από 4-4-00 εισηγητικό σημείωμα του Αντιδημάρχου κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη, που έχει ως εξής: 
 Η εταιρεία ΠΑΤΕΝΤΑ ΑΕ στις 19-5-1999 υπόγραψε σύμβαση ανάθεσης 
ανακατασκευής περιπτέρων για το Νομό Θεσ/νίκης με το προεδρείο της 
Ομοσπονδίας Αναπήρων-Θυμάτων Πολέμου Βορείου Ελλάδος επωμιζόμενη το 
πλήρες κόστος ανακατασκευής. 
 Για την υλοποίηση και εφαρμογή της πιο πάνω σύμβασης η εταιρεία με 
έγγραφό της ζητεί από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου μας, να προβεί σε μέτρηση 
σε καθένα των περιπτέρων του Δήμου και να αποφανθεί πόσα τετραγωνικά μέτρα 
Δημοτικού Κοινόχρηστου χώρου μπορούν να παραχωρηθούν σε κάθε περίπτερο (έως 
7,5 τ.μ. συμπεριλαμβανομένου του κουβουκλίου) χορηγώντας τις ανάλογες άδειες. 
 Παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να λάβει σχετική απόφαση. 
 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 29-6-00 
εισήγηση της επιτροπής τεχνικών με την οποία αυτή εισηγείται ομόφωνα να μην 
αυξηθούν οι διαστάσεις των υπαρχόντων περιπτέρων. Αυτοί που κατά περίπτωση θα 
συνεργασθούν με την εταιρεία ΠΑΤΕΝΤΑ Α.Ε. για την αντικατάσταση του 
περιπτέρου, το νέο που θα τοποθετηθεί θα είναι στην ίδια θέση και στις ίδιες 
διαστάσεις με το παλιό και με τη σύμφωνη γνώμη της ΕΠΑΕ. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Λελεκάκης :Η εταιρεία ΠΑΤΕΝΤΑ πριν κάνει την αίτηση στο Δήμο μας είχε 
συνεργαστεί για την ανακατασκευή περιπτέρων στο Ν.Θεσ/νίκης με την ομοσπονδία 
αναπήρων-θυμάτων πολέμου Β.Ελλάδος. 
 Έχει προσκομίσει στην επιτροπή τεχνικών θεμάτων μία σειρά φωτογραφιών 
και τεχνικών στοιχείων. Ζητήθηκε  από την τεχνική υπηρεσία του Δήμου να προβεί 
σε μέτρηση του κάθε περιπτέρου και ν' αποφανθεί πόσα τ.μ. δημοτικού κοινόχρηστου 
χώρου μπορούν να παραχωρηθούν σε κάθε περίπτερο. Ζητούν έως 7 μ. 
συμπεριλαμβανομένου του κουβουκλίου. 
 Η εταιρεία αυτή ανακατασκευάζει τα περίπτερα και εκμεταλλεύεται τις 
διαφημίσεις των τεντών του κάθε περιπτέρου. Ουσιαστικά ενσωματώνει τον χώρο 
των ψυγείων που υπάρχουν γύρω από κάθε περίπτερο. 
 Η επιτροπή εισηγείται η ανακατασκευή του περιπτέρου να είναι στην ίδια 
θέση. Οι διαστάσεις να είναι  ίδιες με το παλιό και μάλιστα με τη σύμφωνη γνώμη της 
ΕΑΕ για να υπάρχει ομοιομορφία. 
 Πρόεδρος :Είναι εδώ ο εκπρόσωπος της εταιρείας; Είναι. 
 Δήμου Ναπολέων, εκπρόσωπος της εταιρείας:Η διαδικασία αυτή ξεκίνησε 
από το Δήμο Αθήνας, συνεχίστηκε με την ομοσπονδία αναπήρων και θυμάτων 
πολέμου Β.Ελλάδος, υπό την εποπτεία  της Νομαρχίας Θεσ/νίκης, του Δήμου 
Χαλκίδας, του Δήμου Πατρών, της Νομαρχίας Πειραιά, του Δήμου Κιλκίς. Έχουν 
ξεκινήσει όλοι οι Δήμοι να δείχνουν ενδιαφέρον για την ανακατασκευή περιπτέρων 
ούτως ώστε να υπάρχει ομοιομορφία στην πόλη. 
 Δεν ζητάμε την αύξηση των τ.μ. του κάθε περιπτέρου. Προτείνουμε την 
μείωση των τ.μ. του κάθε περιπτέρου. Εμείς προσφέρουμε ένα καινούριο χώρο 
εργασίας στον περιπτερά, αναβαθμίζουμε τη δουλειά του και πετυχαίνουμε την 
ομοιομορφία στην πόλη. 
 Ο νόμος επιτρέπει 2 ψυγεία, ένα για παγωτά κι ένα για αναψυκτικά. Εμείς 
υποχρεώνουμε τον περιπτερά να κολλήσει τα ψυγεία πάνω στο περίπτερό του, ώστε η 
επιφάνεια που καλύπτει να είναι πολύ μικρότερη από την υπάρχουσα. Βέβαια δεν 
δουλεύουμε χωρίς κέρδος. 



 Δήμαρχος :Αποδέχεστε  την πρόταση της επιτροπής; 
 Δήμου: Δεν έχουμε καμία αντίρρηση σ' αυτό το θέμα. Το μόνο πρόβλημα 
είναι ότι υπάρχουν χώροι που μπορούν ν' ασφαλιστούν έτσι . Εμάς μας ενδιαφέρει 
περισσότερο η διαφήμιση και η τέντα. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν ερωτήσεις; 
 Πουλασουχίδης :Το ελκυστικό στην πρότασή μας είναι η ομοιομορφία. Αν 
μείνουν κάποια με το παλιό σχήμα δεν κερδίζουμε τίποτα. Πως εξασφαλίζεται ότι θα 
συμφωνήσουν όλοι οι περιπτεράδες; 
 Δήμου Ν.:Η πρόταση που κάναμε απορρέει από το γεγονός ότι στην 
ομοσπονδία αναπήρων Β.Ελλάδος υπάγεται και το σωματείο της Βέροιας. Έχουν ήδη 
συμφωνήσει οι ανάπηροι με την πρότασή μας. Μένει ο Δήμος σαν ΕΠΑΕ να 
καθορίσει τον χρωματισμό και η τεχνική υπηρεσία τις διαστάσεις. Εσείς πρέπει να 
δώσετε το χρονοδιάγραμμα. 
 Πρόεδρος :Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Υπάρχει απόφαση του ΔΣ που λεει ότι δεν συμφωνούμε για 
την τοποθέτηση άλλων περιπτέρων στο κέντρο της Βέροιας. 
 Νομίζω ότι θα βαδίσουμε σ΄επικίνδυνα μονοπάτια αν ξεκινήσουμε 
ανακατασκευή των περιπτέρων. Προτείνω ν' απορριφθεί το αίτημα της εταιρείας. 
Έχουμε κακή εμπειρία στο Δήμο από διαφημιστικές εταιρείες. Φαίνεται καθαρά  ότι 
οι επιχειρηματίες θέλουν να εκμεταλλευτούν διαφημιστικά το θέμα αυτό. Είμαστε 
αναρμόδιοι να πούμε ν' αλλάξουν οι διαστάσεις στα περίπτερα. Πολλά περίπτερα 
είναι νοικιασμένα, μπορεί οι  νοικιαστές να μην θέλουν να κάνουν τίποτα. Πρέπει ν' 
απορρίψουμε το θέμα. 
 Πουλασουχίδης :Εγώ συμφωνώ με την πρόταση της εταιρείας. Όλοι βλέπουμε 
σε τι χάλι είναι τα περίπτερα της πόλης. Δείχνουν μία εικόνα εντελώς απαράδεκτη. Ο 
νόμος δεν επιτρέπει 2 ψυγεία. Επιτρέπει 1 ψυγείο παγωτών ή αναψυκτικών. 
Ορισμένοι Δήμοι έβγαλαν αποφάσεις και επιτρέπουν ένα ψυγείο παγωτών κι ένα 
αναψυκτικών. 
 Πιστεύω ότι αν κατασκευαστεί ένα περίπτερο που θα ενσωματώνει το ένα 
ψυγείο, θα έχουμε ένα ωραίο θέαμα. Επίσης θα έχει έσοδα ο Δήμος γιατί θα έχει να 
κάνει με μία εταιρεία που θα πληρώνει τα τέλη διαφήμισης. Ποιος περιπτεράς 
πληρώνει σήμερα για την τέντα που έχει βάλει; 
 Πολλοί περιπτεράδες που ανακαινίζουν τα περίπτερά τους , επεκτείνονται και 
πάνε όπου θέλουν. Με τις τέντες που βάζουν κάνουν το πρόβλημα χειρότερο. 
 Θα συμφωνήσω με την πρόταση να εξαιρεθούν τα περίπτερα του κέντρου της 
πόλης γιατί υπάρχει και στενότητα χώρου. Για όλα τ΄άλλα περίπτερα να συμφωνήσει 
ο Δήμος να κατασκευαστεί ένα ενιαίο σχέδιο με χρώματα που ταιριάζουν με την 
πόλη. 
 Αυτή η λύση θα αποφέρει στο Δήμο εκτός από αισθητικό αποτέλεσμα και 
οικονομικά έσοδα. 
 Δήμαρχος :1)Η πρόταση της εταιρείας είναι να υποχρεώσουμε τα περίπτερα 
της πόλης μέσα σε συγκεκριμένο χρονικό διάστημα να συμμορφωθούν ή να 
προτιμήσουν το περίπτερο που κατασκευάζει η αιτούσα εταιρεία. Αυτό λεει και η 
εισήγηση της επιτροπής. 
 2)Η αποδοχή της πρότασης ενσωμάτωσης των ψυγείων έχει σαν αποτέλεσμα 
απώλεια εσόδων για τον Δήμο. Δεν πληρώνει κανένας για το χώρο που καταλαμβάνει 
το περίπτερο, ενώ για το ψυγείο πληρώνει. 
 3)Τα πεζοδρόμια της πόλης δεν επιτρέπουν τόσο μεγάλα περίπτερα. 
 4)Η υπηρεσία εισπράττει τέλη διαφήμισης για τις διαφημίσεις που είναι στις 
τέντες των περιπτέρων. Το 1999 βεβαιώθηκαν και εισπράχθηκαν αυτά τα τέλη. 



 Η πρόταση της επιτροπής η οποία λεει ότι αν κάποιος θέλει  να προτιμήσει τη 
συγκεκριμένη εταιρεία απλά με την προϋπόθεση ότι το περίπτερο του θα είναι των 
ίδιων διαστάσεων μ'αυτό που θ΄αντικαταστησει, στην ίδια θέση και θα έχει και 
έγκριση από την ΕΠΑΕ, καλύπτει την πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου και είναι 
σωστή. 
 Δεν υποχρεώνουμε κανέναν. Η εταιρεία αν θέλει να κατασκευάσει περίπτερο 
στη Βέροια, πρέπει να συμμορφωθεί με την παρούσα απόφαση του ΔΣ και όχι να 
κάνει αυτό που έχει προκατασκευασμένο σαν πατέντα. 
 Πρόεδρος: Υπάρχουν 3 προτάσεις. 
 Επί της αντιπροτάσεως του κ. Σκουμπόπουλου ποιοι συμφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ε. Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος: Επί της αντιπροτάσεως του κ. Πουλασουχίδη ποιοι συμφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
 Πρόεδρος: Επί της εισηγήσεως της επιτροπής τεχνικών ποιοι συμφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Λ. Τάκης, Σ. Γεωργιάδης, Ι. 
Τριανταφυλλίδης, Α. Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Θ. Σιδηρόπουλος, Μ. 
Τσαμήτρου – Καραχατζή.  

 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 4-4-00 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη. 
2.- Την από 28-3-2000 επιστολή της εταιρείας ΠΑΤΕΝΤΑ Α.Ε. για ανακατασκευή 
των περιπτέρων του Δήμου. 
3.- Την από 29-6-00 εισήγηση της επιτροπής τεχνικών του Δ.Σ. 
4.- Τις προτάσεις των Δημάρχου και δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη 
συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Απορρίπτει το αίτημα της εταιρείας ΠΑΤΕΝΤΑ Α.Ε. για αύξηση 
διαστάσεων και ανακατασκευή των αναπηρικών περιπτέρων του Δήμου στις νέες 
διαστάσεις. 

Β) Όσοι από τους ιδιοκτήτες αναπηρικών περιπτέρων συνεργασθούν κατά 
περίπτωση με την εταιρεία ΠΑΤΕΝΤΑ Α.Ε. για την αντικατάσταση του περιπτέρου 
τους, το νέο που θα τοποθετηθεί θα είναι στην ίδια θέση, στις ίδιες διαστάσεις με το 
παλιό και με τη σύμφωνη γνώμη της Ε.Π.Α.Ε. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    307/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Γαβρίδης Θ. Σιδηρόπουλος 

 Κ.  Πουλασουχίδης Ε. Λευκοπούλου 
 Α. Δελαβερίδης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Δ.  Πέτκος Ε. Κουκουρδής 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης   
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Λ. Τάκης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
 Μ. Σουμελίδης   
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
 Χ. Μουτσιόπουλος  

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  21-7-2000 

Ο Αναπληρωτής  Δημάρχου 
 
 
 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ 
  
 


